
                    Protokoll från

KRETSSTÄMMA 2015

Naturskyddsföreningen i Botkyrka–Salem

söndagen den 15 mars Studiefrämjandets lokal,
Römossevägen 25

1. Kretsstämman öppnades.
 

2. Stadgeenliga punkter.

2.1. Arne Söderbom valdes till ordförande och Harald W Thorburn till sekreterare vid 
stämman.

2.2. Sven Persson och Hasse Andersson valdes att jämte ordföranden justera protokollet.

2.3. Dagordningen fastställdes

2.4. Konstaterades att stämman blivit behörigen utlyst.

2.5. Bifogad närvarolista (bilaga 1) fastställdes till röstlängd.

2.6. Stämmoordföranden gick igenom verksamhetsberättelsen som godkändes och lades 
till handlingarna

2.7. Els-Mari Eliasson redogjorde för den ekonomiska berättelsen. Den godkändes.

2.8. Hans Terelius läste upp revisorernas berättelse. Den godkändes och lades till 
handlingarna.

2.9. Resultat och balansräkningen fastställdes.
 

2.10. Styrelsen beviljades ansvarsfrihet för det gångna året.
 

2.11. Jan-Peter Falk valdes till ordförande i kretsen, tillika i styrelsen.

2.12. Till ordinarie ledamöter av styrelsen omvaldes Arne Söderbom, Harald W 
Thorburn, Els-Mari Eliasson, Hasse Andersson och Helene Sjölund. Bo Ljungberg 
valdes till ordinarie ledamot. Fältbiologernas representant är ännu inte utsedd



2.13. Till suppleanter av styrelsen omvaldes Barbro Hammar, Sven Persson, Rolf Ekberg
och Emeli Cronholm. Jan Govella och Susanne Govella valdes till suppleanter.

2.14. Till ordinarie revisorer av styrelsen omvaldes Kurt Hermelin och Hans Terelius och
till suppleanter omvaldes Sussi Engdahl och Carl-Henrik Ramsay.

2.15. Till valnämnden omvaldes Arne Söderbom (sammankallande) och övriga styrelsen.

2.16. Inga förslag eller motioner förelåg.

3. Jan Govella tackades för ett mycket gott arbete av Elisabeth Nobuoka Nordin.
Jan Govella höll ett avslutningstal (bilaga 2).
Styrelsen avtackade Jan Govella med blommor och en svartvit flugsnapparhane i trä. 
 

4. Stämman avslutades.

Vid protokollet: …………………….

Harald W Thorburn

Justerat av: ……………………. ……………………….

Sven Persson Hasse Andersson

…………………….

Arne Söderbom



Bilaga 1

Närvarolista:

Karin Börjesson
Dordi Falk
Jan-Peter Falk
Sven Persson
Isak Nobouka
Elisabeth Nobouka Nordin
Barbro Hammar
Gunilla Nuse
Carl-Henrik Ramsay
Kurt Lundström
Kerstin Thorburn
Hans Terelius
Elisabeth Edström
Margareta Zethraeus
Karin Gerstel
Ingalill Nylander
Bo Ljungberg
Hasse Andersson
Kurt Hermelin
Susanne Govella
Erica Govella
Claes Kyrk
Martin Lindén
Helene Sjölund
Gunilla Lundberg
Rolf Ekberg
Sussi Engdahl
Jan Govella
Harald W Thorburn
Arne Söderbom
Els-Mari Eliasson



Bilaga 2

Kära vänner, medlemmar och styrelsemedlemmar

Får jag börja med lite miljöhistorik?

Utvecklingen går framåt men avgaserna går bakåt, det är välfärdens baksida sas.
Eller som prof Nils Tiberg Umeå universitet en gång uttryckte det. 

”Utveckling kallar vi den fart, som vi gör allting obrukbart” 

Med ökande avfallsberg, större och effektivare uttag av jordens resurser, och slöseri med 
energi. Började sakta världens befolkning att inse det orimliga att fortsätta med Bussines as 
usuall nu måste vi vända på varje sten för civilisationens överlevnad..  

Men År 1992 hände äntligen något positivt, konferensen i Rio, där 191 stater enades om 
Agenda 21. En handlingsplan för 21 århundradet. 

Hoppet steg men det blev mer politiskt snack än verkstad. Massor av människor engagerade 
sig men bakåtsträvarna var många och bromsade på. De tyckte att miljö var för dyrt och det 
skulle någon annan ta hand om. 

Vi och kommunerna kämpade med att torgföra Agenda 21 naturkunskap, kompostering, lite 
senare kom källsortering och pantsystem, återvinning, biologisk mångfald, Gröna kliar…. 

Nya Biobränslen, trängselskatter, Vindkraft, förnyelsebar energi, utsläppsrätter och nu är det 
nya begreppet ekosystemtjänster dvs  de gratistjänster som naturen bjuder på, är nu i ropet. 

I det nya begreppet kopplas biologisk mångfald ihop med ekonomi lokalt och globalt.
Dvs. värdet av det som naturen producerar. Till och med ekonomerna i Davoust i år har 
uttryckt sin oro för vinsterna uttrycker det  No bussiness as usuall.

Tänk vad mycket positivt som har hänt sedan 1991 med ökad naturkunskap och ny 
miljöteknik men ack så sakta det går. Trots ett antal havererade klimatkonferenser har det gått
framåt. 

De flesta har hört ordet klimatförändringar, biologisk mångfald och man behöver inte längre 
stånga sig blodig bland vänner på jobbet, i skolor, företag och kommuner att försöka förklara 
för dem varför miljö är så viktigt. 

Många företag har miljöledningssystem, miljöpolicyn och miljöansvariga i företag och 
kommuner m m.

Miljöforskning, miljöteknik och naturkunskaper har aldrig varit bättre än nu. 
Naturskyddsföreningen, en drivande kraft i över 100 år har skapat en plattform av respekt 
med sin breda och djupa kunskap hos allmänheten med sina 221 000 medlemmar i Sverige. 



Som jag ser det, vill gemene man snabba på miljö och hållbarhet men det politiska systemet 
saknar mod och fördröjer miljöutvecklingen. 
Den partipolitiska ideologin tycks vara avsevärt viktigare än om miljö och hållbarhet under 
mandatperioder. Man lägger ned mer kraft och pengar för att politiskt bekämpa varandra än 
att ta hållbara beslut för medborgarna. 

Naturskyddsföreningens största mål är att missionera om hoppets möjligheter och att det 
inte är försent att göra något.

Jag tänkte nu nämna några av de segrar och glädje ämnen vi tillsammans åstadkommit och 
som sporrat mig mest under åren som ordförande.
 

  Vi har tillsammans framställt två årliga program, 32 ”Gärdsmygar” med välbesökta natur 
exkursioner, föredrag, fågel- och växtodlingscirklar och en årlig ”Grötkväll” med förtäring 
och filmvisning. 

 Vi har påskyndat och medverkat till att flera av de tolv naturreservaten i Botkyrka  
tillkommit.
 

  Tillsammans med 47 500 likasinnade namnunderskrifter och 32 möten avvärjde vi 
flygplatsen i Grödinge, Hall. Tänkt att bli lika stor som Arlanda.

  Fyra filmer har vi gjort ” Det stora lyftet” mot flygplatsen, ”Stockholmsbönder” med 
Täppas Fogelberg för ekologisk odling, ”Genteknik är du redo? ” för jordbrukskampanjen 
samt filmen ”Änglamark eller Nöjespark” mot nöjesparken i Hågelby på bästa jordbruksmark 
som sets av över 1000 personer.

Tillsammans med kommunen skapat en omtyckt fågelmatning i Tullinge.

 Startat en årlig 24 timmars fågelinventering vid Dalkarlsäng, unikt i Sverige.

 Skapat en populär hemsida med mer än 19 700 besök förra året. 

 Medverkat på skoldagar, miljöutbildningar på kommunens miljödagar.

 Vi svarar på remisser, överklagar eller berömt när något bra har beslutats.

 Firat Naturskyddsföreningens 100 års jubileum, ”Naturnatten” på Lida som kan ses på 
Youtube 
                                             

 Efter sju års slitsam kamp hejdat en icke hållbar exploatering av Hågelbys kultur och 
herrgårdslandskap. Med överklaganden ända upp till regeringen och en anmälan till EU.
Målet var att få 1 miljon besökare per år. D v s 83 000 per månad, nästan lika många som det 
bor i hela Botkyrka.   



 Riksorganisationens belönade kretsen för Hågelbykampen, med en Silverfalk.  

 Vi har skapat ett gott samarbete med Inanna Familjeförening i Norsborg, vi lär barn och 
vuxna om fåglar, natur och miljö. 

 Undervisat SFI elever (svenska för invandrare) i grundläggande svensk natur och art- 
kunskap, med bla. häftet ”Vardagsnatur 90 arter på 14 språk”.  

  Hållit i miljöutbildningar på föreningar och båtklubbar.

Jag brukar säga är du förundrad, Nyfiken, arg eller orolig för naturen & miljön?

DÅ ÄR VÅRT RECEPT 
Glädje och engagemang det botar miljöångest. Kom med bland våra 221 000 kunniga, 
entusiastiska medlemmar i Sverige. I mer än 100 år har vi påverkat beslutsfattare och bevarat 
massor av värdefull natur, djur, älvar och hejdat många kortsiktiga politiska miljöbeslut. 

Vänner  

Jag vill tacka er för det långa och envisa förtroendet ni har haft för mig under dessa 15 år 
som ordförande.
Tiderna, utmaningarna och medlemsantalet har gått som i livets vågor ibland ner ibland upp, 
det har varit stiltje och ibland storm och överklaganden. I dag är vi uppe i 1944 medlemmar. 

Avslutningsvis jag passa på att hälsa den kommande ordförande Jan-Peter Falk varmt 
välkommen, du ska få vårt stöd att forma och leda Naturskyddsföreningen i Botkyrka &
Salem i nya hållbara banor för att ingjuta hopp om en bättre framtid. 

Tack för mig
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